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§ 88 Dnr 2022/00057 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Extraärendet Beslut om fortgående investering 3198, Forsparken: Omläggning 

fotbollsplan, lades till. I övrigt godkändes dagordningen. 
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§ 89 Dnr 2023/00706 

Prissättning friköp av tomträtt 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Att ärendet lyfts ut, för att tas upp längre fram då frågan om hur 

grannkommunerna hanterat ämnet undersökts. 

 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Yoomi Renström (S) föreslår att ärendet lyfts ut, för att tas upp längre fram då 

frågan om hur grannkommunerna hanterat ämnet undersökts. 

 

Beslutsgång 

Yoomi Renströms förslag får bifall från Hans Jonsson (C), Andreas Kissner (KD) 

och Stefan Embretsén (SD). 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunen har idag ett beslut om prissättning vid friköp av tomträtter beslutat i 

kommunfullmäktige 2014-04-18 § 35 (KS 2014/00118). Beslutet innebär att 

Ovanåkers kommun beräknar ”marknadsvärde” vid friköp av tomträtt genom att 

summera aktuellt pris vid försäljning av industrimark, hälften av aktuell kostnad för 

VA-anslutning samt oavskrivet investeringsbelopp. Detta följer inte praxis för 

beräkning av marknadsvärden. Ett marknadsvärde är det mest sannolika priset vid 

en normal försäljning på den öppna marknaden. Ovanåkers kommun lyder likt alla 

Sveriges kommuner under likställighetsprincipen enligt kommunallagen där 

kommunmedlemmar i samma situation ska behandlas lika samt under 

statsstödsreglerna och där det är förbjudet med gynnande av enskild vilket ses som 

ett otillåtet statsstöd. För att säkerställa att kommunen behandlar 

kommunmedlemmar lika är det viktigt att prissättning på industrimark samt 

friköpspriset beräknas på samma sätt. 

 

Planeringsavdelningen har låtit ta fram en marknadsvärdering, bilaga 1, vilken 

kommunstyrelsen utgått från vid beslut om prissättning av industrimark 

(Kommunstyrelsen 2023-06-20 § 135, KS 2023/00542, bilaga 2). 

Planeringsavdelningen föreslår att friköp av tomträtter ska utgå från samma 

principer som vid försäljning av övrig av kommunen ägd industrimark. Beslutet 
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innebär i praktiken att priset för att friköpa en tomträtt blir billigare än tidigare beslut 

från 2014. En tabell med jämförelse av pris mellan beslutet från 2014 och pris enligt 

detta förslag till beslut framgår i bilaga 3. 

 

Ärendet 

Kommunen har idag tolv aktiva tomträtter, sex av tolv tomträtter är tecknade under 

1960-talet, resterande sex är tecknade från 1970-talet och framåt, den senaste 

tomträtten är upplåten år 2010 med användning specialenhet/småhusenhet, övriga 

tomträtter har användningen industri. 

 

Kommunen har idag ett beslut om prissättning vid friköp av tomträtter beslutat i 

kommunfullmäktige 2014-04-18 § 35 (KS 2014/00118). Beslutet innebär att 

Ovanåkers kommun beräknar ”marknadsvärde” vid friköp av tomträtt genom att 

summera aktuellt pris vid försäljning av industrimark, hälften av aktuell kostnad för 

VA-anslutning samt oavskrivet investeringsbelopp. Kommunen beslutade samtidigt 

att den tekniska nämnden ska genomföra de tomträttsförsäljningar som blir aktuella 

till ett marknadsvärde. Definitionen av marknadsvärde är det mest sannolika priset 

vid en normal försäljning på den öppna marknaden. Bedömningen av ett 

marknadsvärde sker vanligtvis genom ortsprismetoden, avkastningsmetoden eller 

en kombination av dessa två metoder. Utifrån resultatet av metoden/metoderna 

görs en sammanfattad bedömning av fastighetens marknadsvärde. Kommunens 

sätt att beräkna ”marknadsvärde” är alltså inte enligt praxis.  

 

Planeringsavdelningen har låtit ta fram en marknadsvärdering där ortsprismetoden 

har tillämpats, metoden innefattar en analys av det pris som betingats vid andra 

kända genomförda transaktioner på jämförbara fastigheter, bilaga 1. Med 

utgångspunkt i detta har kommunstyrelsen 2023-06-20 § 135 (KS 2023/00542) 

beslutat om principer för försäljning av industrimark (områden utan tomträtt).  

Beslutet innebär att prissättningen görs enligt nedan:  

 inom områden med tätortsnära bebyggelse samt markområden som enligt 

översiktsplanen är utpekade som utvidgning/förtätning av industrimark 

försälja industrimark till marknadspris om 30 kr/kvm tomtarea, i enlighet 

med framtagen marknadsvärdering se bilaga 1. 

 för områden som inte är belägna inom Alfta och Edsbyns tätorter eller är 

utpekade som utvidgnings/förtätnings områden med ändamålet industri i 

översiktsplanen ta fram en marknadsvärdering i varje enskilt fall vid 

försäljning av mark med ändamålet industri. 
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 priset ska omräknas med konsumentprisindex (totalindex) från maj 2023 till 

det närmast kända indexet vid försäljningstidpunkten. Beloppet ska dock 

lägst uppgå till det belopp som anges ovan. 

 priset kan justeras i de fall kommunen försäljer mark där 

exploateringsåtgärder ej är genomförda.  

Denna prissättning bör även tillämpas vid friköp av tomträtter samt att efterföljande 

beslut om prissättning för industrimark direkt även gäller prissättning vid friköp av 

tomträtt.  

 

Ovanåkers kommun lyder likt alla Sveriges kommuner under likställighetsprincipen 

enligt kommunallagen där kommunmedlemmar i samma situation ska behandlas 

lika samt under statsstödsreglerna och där det är förbjudet med gynnande av 

enskild vilket ses som ett otillåtet statsstöd. För att säkerställa att kommunen 

behandlar kommunmedlemmar lika är det viktigt att prissättning på industrimark 

samt friköpspriset beräknas på samma sätt.  

 

I praktiken innebär en ändring av principerna att prissättningen endast baseras på 

marknadsvärdet (30 kr/kvm tomtarea) och att hälften av aktuell kostnad för VA-

anslutning samt oavskrivet investeringsbelopp utgår. De flesta tomträtter är 

upprättade sedan lång tid tillbaka varför investeringar som gjorts i tomträtterna är 

svåra att följa ekonomiskt samt att VA-anslutningsavgiften i praktiken redan är 

betald. Detta innebär att priset för att friköpa en tomträtt minskar jämfört med det 

tidigare beslutet från 2014. En tabell med jämförelse av pris mellan beslutet från 

2014 samt detta förslag till beslut framgår i bilaga 3.  

 

Ekonomiska konsekvenser 

En tomträtt ger årliga intäkter för kommunen i form av tomträttsavgäld. En tomträtt 

som friköps ger vid ett enskilt tillfälle ekonomiskt tillskott till kommunen samtidigt 

som framtida årliga intäkter i form av tomträttsavgäld upphör.  

 

Detta beslut innebär att en del av kommunens nedlagda kostnader för 

tomträttsfastigheterna inte återbetalas vid ett friköp (icke avskrivna kostnader samt 

hälften av VA-anslutningsavgiften). Då de flesta tomträtter upprättades för lång tid 

sedan är stora delar av nedlagda kostnader redan avskrivna. Försäljningspriset 

överstiger kommunens kvarvarande nedlagda kostnader för tomträttsfastigheterna 

(icke avskrivet belopp samt VA-anslutningsavgift 2015).   
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-07-05 

Bilaga 1, Värdering 

Bilaga 2, Protokollsutdrag 2023-06-20 § 135 Prissättning industrimark  

Bilaga 3, Tabell över tomträtter och friköpspriser 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 90 Dnr 2023/00541 

Information från kommunchef 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunchef Mattias Bergström återrapporterar om investering gällande 

kylanläggning vid ishallen på Ön. 
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§ 91 Dnr 2023/00244 

Budgetuppföljning 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Månadsuppföljning gällande det ekonomiska läget juli 2023. 

 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning juli 2023 
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§ 92 Dnr 2023/00679 

Budget och verksamhetsplan inkl anpassningsbilaga 
2024-2026 kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att godkänna Budget och verksamhetsplan inkl. anpassningsbilaga 

2024-2026 för kommunstyrelsen och dess förvaltning. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Nämnden äskade under våren om kostnadsökningar med 1 625 tkr, vilket också 

beviljats av kommunfullmäktige. Nämnden äskade om volymökningar/äskanden 

med 1 775 tkr från och med 2024. Kommunfullmäktige föreslår att bevilja utökning 

med 400 tkr från och med 2024 för IT- och informationssäkerhetstjänster. Utöver 

det beviljar kommunfullmäktige en utökning av budgeten med 1 500 tkr för projekt 

inom Arbetsmarknad och Näringslivsavdelningen. 

 

Under sommaren har ett till behov uppkommit från kommunstyrelseförvaltningen att 

finansiera 20% av en tjänst som Säkerhetschef (174 tkr). 

 

Ärendet 

Nämnden äskade under våren om kostnadsökningar med 1 625 tkr, vilket också 

beviljats av kommunfullmäktige. Nämnden äskade om volymökningar/äskanden 

med 1 775 tkr från och med 2024. Kommunfullmäktige föreslår att bevilja utökning 

med 400 tkr från och med 2024 för IT- och informationssäkerhetstjänster. Utöver 

det beviljar kommunfullmäktige en utökning av budgeten med 1 500 tkr för projekt 

inom Arbetsmarknad och Näringslivsavdelningen. 

 

Under sommaren har ett till behov uppkommit från kommunstyrelseförvaltningen att 

finansiera 20% av en tjänst som Säkerhetschef (174 tkr). 

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen att godkänna följande 

anpassningar: 
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Kommunstyrelseförvaltningens förslag till prioriteringar 

Budgetpost 
2024 
nämndens 
äskande 

2024 
förvaltningens 
förslag 

Trygg i Ovanåker 200 0 

Visselblåsarfunktion i 
enlighet med lagstiftning 

15 15 

Ny förskola Skogsbacken (50 
% kock) 

300 300 

Mottagningskök Nordanängs 
förskola (50 % 
måltidsbiträde) 

300 0 

IT och 
informationssäkerhetstjänster 

400 400 

IT tekniker 560 560 

Säkerhetschef  174 

Summa 1775 1449 

 

 

Kommunstyrelseförvaltningens förslag till anpassningar/finansiering av 

prioriteringar 

Anpassningar Medel 

Beviljad ramökning relaterad 
till äskandet om IT och 
informationssäkerhetstjänster 

-400 

Besparing inom 
Överförmyndarverksamhet 

-303 

Besparing av Företagsringen -121 

Besparing/Effektivisering av 
IT-beredskap 

-275 

Besparing IT-
säkerhetstjänster 
(SOC/MSSP) 

-50 

Påverkan på 
vikarietillsättning inom 
kostenheten 

-300 

Summa -1449 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-15 

Anpassningsbilaga 2024-2026 (Kommunstyrelsen) 

Anpassningsbilaga 2024-2026 (Avdelningar) 

 

Skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 93 Dnr 2023/00638 

Gallring av begäranden av allmän handling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att tillåta gallring av diarieförda begäranden om utlämnande av allmänna 

handlingar där handlingar har lämnats ut utan maskning. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

I kommunens digitala verksamhetssystem finns ett antal begäranden om 

utlämnande av allmänna handlingar diarieförda i fall där handlingar har lämnats ut 

utan vidare åtgärd. I egenskap av arkivmyndighet beslutar kommunfullmäktige att 

dessa får gallras, eftersom denna typ av förfrågan inte borde ha diarieförts.  

Att tillåta gallring korrigerar att en ärendetyp har diarieförts på grund av oklara 

rutiner, sparar lagringsutrymme och minskar personuppgiftshanteringen. Generellt 

gäller även att handlingar som ska gallras ska vara gallrade innan system förs över 

till e-arkiv (digitalt slutarkiv).  

 

 

Ärendet 

I kommunens digitala verksamhetssystem finns ett antal diarieförda begäranden om 

utlämnande av allmänna handlingar till exempel betyg. Begärandet är i sig en 

allmän handling (i egenskap av inkommen till myndighet). Denna typ av 

begäranden nämns inte i nu gällande dokumenthanteringsplaner. Praxis inom 

kommunal förvaltning är att begäranden om utlämnande av allmän handling inte 

diarieförs om inte utlämnande nekas eller handlingar lämnas ut i maskat skick. I 

sådana fall skapas och diarieförs ett ärende, eftersom beslutet att neka utlämnande 

eller att maska uppgifter i ett ärende kan överklagas. I normalfallen lämnas de 

önskade handlingarna ut och förfrågan bör gallras efter som längst 3 månader. Att 

på något sätt spara förfrågningar längre än så leder till onödigt användande av 

lagringsutrymme och onödig personuppgiftshantering.  

Ovanåkers kommun kommer att införa e-arkiv. Inför överföring av information för 

digital slutarkivering ska de handlingar som ska gallras vara gallrade.  
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-06-14 

 

Skickas till 

Kommunarkivarie 
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§ 94 Dnr 2023/00680 

Målstyrning 2024 kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att delmål 4A tas bort från kommunstyrelsens mål. 

 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Yoomi Renström (S) föreslår att delmål 4A tas bort från kommunstyrelsens mål. 

 

Beslutsgång 

Yoomi Renströms förslag får bifall av Hans Jonsson (C), Andreas Kissner (KD) och 

Stefan Embretsén (SD). 

 

Sammanfattning av ärendet 

Diskussion om kommunstyrelsens målstyrning. 

 

Beslutsunderlag 

Diskussionsunderlag – Målstyrning (Kommunstyrelsen) 
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§ 95 Dnr 2023/00414 

Verksamhetsplan Lokalt folkhälso- och 
brottsförebyggande arbete 2023-2026 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Att anta verksamhetsplan för lokalt folkhälso- och brottsförebyggande 

arbete 2023-2026. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

En plan för folkhälsoarbetet och det brottsförebyggande arbetet har tagits fram av 

kultur- och fritidsavdelningen. Planen har behandlats i folkhälsorådet. 

 

Ärendet 

Kultur- och fritidsavdelningen har upprättat en verksamhetsplan för folkhälsoarbete 

och brottsförebyggande arbete under perioden 2023-2026. Planen bör anpassas 

efter vilka aktuella behov som finns i kommunen och kan revideras under perioden. 

I verksamhetsplanen finns kommunens prioriterade folkhälsomål samt aktiviteter 

kopplade till dessa beskrivna. Det finns även beskrivet vilket arbete kommunen 

planerar att genomföra till följd av införandet av lagen om kommuners ansvar för 

brottsförebyggande arbete.  

 

Det strategiska folkhälsoarbetet samordnas under kommunstyrelsen och 

kommunstyrelsen har ansvar för folkhälsobudgeten, vilket innebär att samordning 

och samverkan av insatser som omfattas av budgeten är i fokus i 

verksamhetsplanen. 

 

Konsekvensbeskrivning barn och unga 

För alla tre prioriterade målområden i verksamhetsplanen är barn och unga en 

viktig grupp, framförallt för det första målområdet, Det tidiga livets villkor, som helt 

syftar till att främja en god och jämlik hälsa genom att stötta en god start i livet och 

jämlika uppväxtvillkor för små barn. 
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Konsekvensbeskrivning jämställdhet 

I verksamhetsplanen ingår arbetet med föräldrastöd, vilket kan ha en positiv 

inverkan på jämställdhet mellan kvinnor och män. Planen innehåller också hbtqi-

främjande åtgärder.  

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

Folkhälsoarbete syftar till att stärka hälsan i en hel grupp eller i hela befolkningen. 

En god folkhälsa är centralt för en hållbar samhällsutveckling och för människors 

välbefinnande. De prioriterade folkhälsomålen i Ovanåkers kommun syftar till att 

uppnå en god och jämlik hälsa, där skillnaderna i hälsa mellan olika grupper 

minskar. En god och jämlik hälsa är också en central utgångspunkt och 

förutsättning för att nå FN:s globala hållbarhetsmål genom Agenda 2030. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-06-16 

Verksamhetsplan för lokalt folkhälso- och brottsförebyggande arbete 2023-2026 

 

Skickas till 

Kultur- och fritidschef 

Folkhälsostrateg 

Folkhälsosamordnare 
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§ 96 Dnr 2023/00688 

Organisation för att hantera kris ,säkerhet och civilt 
försvar 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Att anta alternativ C vilket innebär en avveckling av kris- och 

säkerhetsorganisationen inom kommunalförbundet Hälsingland och därmed 

behålla de statliga medlen för krisberedskap och civilt försvar som årligen 

tillförs från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) om 935 

tkr och med dessa medel förstärka den interna organisationen inom 

området. 

2. Att minska medlemsbidraget till Kommunalförbundet Hälsingland med 

147,9 tkr. 

3. Att Kommunalförbundet Hälsingland via Räddningstjänsten behåller 

ansvaret gällande systemet för utomhusvarningar (VMA-tutor) och 

fakturerar i efterhand för nedlagt arbete. 

4. Att ta fram en överenskommelse om samverkan under 2023 för hur ett 

fortsatt nära samarbete mellan Ovanåkers kommun, Bollnäs kommun och 

Söderhamns kommun ska genomföras för bästa möjliga uteffekt av 

gemensamma resurser inom säkerhets- och beredskapsområdet samt  

5. Att utifrån ovanstående beslut revidera erforderliga styrdokument kopplade 

mot kommunalförbundet Hälsingland. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens åtaganden enlig Lag (2006:544) om kommuners och regioners 

åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap utgår 

från begreppet extraordinär händelse i fredstid som det är definierat i 1 kap. 4 §: 

 ”Med extraordinär händelse avses i denna lag en sådan händelse som avviker från 

det normala, innebär en allvarlig störning eller överhängande risk för en allvarlig 

störning i viktiga samhällsfunktioner och kräver skyndsamma insatser av en 

kommun eller ett landsting.” 

 

I nuvarande organisation finansierar Ovanåkers-, Bollnäs- och Söderhamns 

kommun en kris och säkerhetsavdelning inom Kommunalförbundet Hälsingland 

med medel från MSB. Inom avdelningen ingår tre beredskapssamordnare och en 
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avdelningschef. I Ovanåkers kommun har uppgiften hanterats av miljö- och 

byggchefen som även varit utsedd säkerhetsskyddschef.  

 

Med anledning av det förändrade säkerhetsläget i vårt närområde och behovet av 

att stärka vårt civila försvar och krisberedskap har det nuvarande upplägget med att 

ha en gemensam kris- och säkerhetsavdelning inom Kommunalförbundet 

Hälsingland blivit förlegat. Länets kommuner står inför många nya och kommande 

uppgifter i och med att civilsamhället snabbt måste bli mer robust för att klara 

oönskade händelser.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att besluta om att kommunen behåller medel 

från MSB och förstärker sina egna organisationer samt avvecklar avdelningen för 

kris och säkerhet inom Kommunalförbundet Hälsingland. 

 

För mer detaljer om respektive alternativs för och nackdelar – se ärendet samt 

bilaga: Hur ska kris- och säkerhetsorganisationen se ut i OBS-kommunerna. 

 

Ärendet 

Kommunens åtaganden enlig Lag (2006:544) om kommuners och regioners 

åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap  utgår 

från begreppet extraordinär händelse i fredstid som det är definierat i 1 kap. 4 §: 

 ”Med extraordinär händelse avses i denna lag en sådan händelse som avviker från 

det normala, innebär en allvarlig störning eller överhängande risk för en allvarlig 

störning i viktiga samhällsfunktioner och kräver skyndsamma insatser av en 

kommun eller ett landsting.” 

 

Varje år betalar Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) ut en 

ersättning till kommuner enligt 5 kap. 1§ lag (2006:544) om kommuners och 

regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 

beredskap. 

 

Beräkningarna för krisberedskap utgår från ”Förlängd och justerad 

överenskommelse för kommunernas krisberedskap 2023 (dnr MSB 2022–15507)”. 

Beräkningarna för civilt försvar utgår från ”Överenskommelse om kommunernas 

arbete med civilt försvar 2018–2020 med revideringar till och med 2023 (MSB 

2022–15507)” som tecknats mellan MSB och SKR (Sveriges Kommuner och 

Regioner). 
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I Ovanåkers kommun ser ersättningen ut så här för 2023: 

 Ersättning krisberedskap – 614 572 kr 

 Ersättning civilt försvar – 320 650 kr 

Totalt: 935 222 kr. 

 

 

Några av de uppgifter kommunerna har att hantera är: 

 Säkerhetsprövningar  

 Säkerhetsskyddsanalyser 

 Stabsutbilda ledningsgrupper  

 Samverkanskonferenser  

 TIB (ingå som kommunens Tjänsteperson i beredskap) 

 Krigsorganisation för kommunen  

 Utbildning och övning  

 Skyddsrum, skyddade utrymmen 

 RSA (Risk – och sårbarhetsanalyser) 

 Handlingsplaner utifrån risk- och sårbarhetsanalyserna 

 Krisledning 

 Samverkan med lokala samhällsviktiga aktörer  

 Reservkraft 

 Nödvatten 

 Livsmedelslogistik 

 Drivmedelslogistik 

 

I nuvarande organisation finansierar Ovanåkers-, Bollnäs- och Söderhamns 

kommun en kris och säkerhetsavdelning inom Kommunalförbundet Hälsingland 

med medel från MSB. Inom avdelningen ingår tre beredskapssamordnare och en 

avdelningschef. I Ovanåkers kommun har uppgiften hanterats av miljö- och 

byggchefen som även varit utsedd säkerhetsskyddschef. Vissa riskhanteringsfrågor 

samt uppdrag som informationssäkerhetssamordnare har finansierats via 

medlemsbidrag till Kommunalförbundet Hälsingland. För Ovanåkers kommuns del 

är det totalt 147,9 tkr. Totalt gör detta inklusive medel från MSB att 1 083 tkr återgår 

till egen säkerhetsorganisation. 

 

Med anledning av det förändrade säkerhetsläget i vårt närområde och behovet av 

att stärka vårt civila försvar och krisberedskap har det nuvarande upplägget med att 

ha en gemensam kris- och säkerhetsavdelning inom Kommunalförbundet 

Hälsingland blivit förlegat. Länets kommuner står inför många nya och kommande 
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uppgifter i och med att civilsamhället snabbt måste bli mer robust för att klara 

oönskade händelser.  

 

Tidigare var det mycket arbete med styrdokument och uppföljning av genomförd 

verksamhet som Kommunalförbundet Hälsingland stöttade med. Idag behöver 

kommunerna mer stöd på operativ nivå och som kräver god kännedom om 

kommunernas verksamheter. Den nya regionala rådsstrukturen gör även den att 

Kommunalförbundet Hälsingland hamnar utanför ledningsprocessen då de inte 

längre har det uppdraget där. Civilområde Mitts kanslichef har framfört att 

kommunerna inte längre kan klara sig med en ensam person för att lösa nuvarande 

och kommande uppdrag inom krisberedskap, civilt försvar. Varje kommun behöver 

en enhet för krisberedskap och civilt försvar.  

 

Några sårbarheter med dagens samverkansmetod med Kommunalförbundet 

Hälsingland: 

 Kris- och säkerhetsavdelningen för långt bort från kommunens 

kärnverksamhet som har stort behov av praktisk och operativt stöd.  

 Problematiskt för kommunen att nyttja resurser flexibelt när behov uppstår. 

Ofta måste snabba omprioriteringar göras då många processer pågår 

parallellt i kommunerna.  

 Informationsvägarna med andra myndigheter och kommuner blir ineffektivt. 

 Kommunerna behöver en strategisk och operativ förmåga.  

 Länsstyrelsen ställer högre uppföljningskrav på hur kommunerna använder 

sina statliga medel för att stärka civilt försvar och krisberedskap vilket 

kräver löpande ekonomisk uppföljning. 

 

Med ny samverkan kan kommunernas sårbarheter minska genom: 

 Gemensam TiB-organisation 

 Möjlighet till samverkan i stabsorganisation (krigsplacering) 

 Samverkanskonferenser, ISF 

 Utbildning och övning 

 Stötta vid eventuella sjukskrivningar 

 Ledningsplatser 

 Livsmedelsförsörjning 

 Bränsleförsörjning 

 El-försörjning (reservkraft) 
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Kommuncheferna i Ovanåkers- och Bollnäs kommun samt kommundirektören i 

Söderhamns kommun gav respektive säkerhetschefer /säkerhetsskyddschef i 

uppdrag att ta fram tre olika alternativ till ny organisation av en säkerhets- och 

beredskapsorganisation. 

 

Nedanstående alternativ ligger till grund för beslut. 

Alternativ A: 

Nuvarande organisation med kris- och säkerhet kvarstår i kommunalförbundet. 

Alternativ B: 

Avtalssamverkan mellan Bollnäs, Söderhamn och Ovanåkers kommun. Gemensam 

placering av kris- och säkerhetsavdelningen från Kommunalförbundet Hälsingland i 

en kommun, förslagsvis Söderhamn. 

Alternativ C: 

Varje kommun behåller medlen från MSB och förstärker sina organisationer inom 

området. Överenskommelse om samverkan mellan kommunerna tas fram. 

 

 

 

För mer detaljer om respektive alternativs för och nackdelar – se bilaga:  

Hur ska kris- och säkerhetsorganisationen se ut i OBS-kommunerna 

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att besluta om alternativ C, att varje kommun 

behåller medel från MSB och förstärker sina egna organisationer. Förvaltningen 

föreslår även att medlemsbidraget till Kommunalförbundet Hälsingland minskar med 

361,1 tkr för att förstärka den interna organisationen. 

  

Från och med september 2023 har en beredskapssamordnare sökt tjänstledigt för 

nytt jobb samt de andra två kvarvarande beredskapssamordnarna slutat sin 

anställning inom Kommunalförbundet Hälsingland vilket gör att 

verksamhetsförändringen bör genomföras omgående för att bibehålla framdrift i 

arbetet med krisberedskap och civilt försvar. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-07-12 

Hur ska kris- och säkerhetsorganisationen se ut i OBS-kommunerna 

Information om utbetalning av ersättning för krisberedskap och civilt försvar 
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Skickas till 

Kommunalförbundet Hälsingland, TF Förbundschef  

Kommunchef 
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§ 97 Dnr 2023/00669 

Detaljplan Gårdtjärn 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta  

1. om planuppdrag för ny detaljplan Gårdtjärn, Södra Edsbyn 41:1, Södra 

Edsbyn 50:1 med flera. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Planeringsavdelningen begär planuppdrag för ny detaljplan söder om Gårdtjärn i 

Edsbyn för att utreda förutsättningarna för placering av ridskola, industri och 

verksamheter samt upphävande av planlagd mark för industri på åkermark. 

 

Ärendet 

Området söder om Gårdtjärn är i gällande översiktsplan, ÖP 2030, utpekat som 

område för tätortsutveckling. En ny placering av Edsbyns ridskola utreds i ett 

pågående uppdrag av planeringsavdelningen där önskemål om närhet till naturen 

och möjligheten att kunna rida ut utreds. Planeringsavdelningen vill därför pröva 

lämpligheten för en placering av ridskolan i Gårdtjärnsområdet. Markens lämplighet 

för verksamheter och/eller industri behöver också utredas inom planuppdraget. 

 

Förutsättningar 

Aktuellt område ligger i direkt anslutning till Bäckområdet vilket i översiktsplanen är 

utpekat som område av intresse för naturvården och friluftslivet. Bäckområdet 

erbjuder genom sina stigar och sin natur goda förutsättningar att kunna möta 

ridskolans önskemål. Befintlig detaljplan för området, E9, som antogs 1944 är delvis 

utbyggd för industriändamål men den västra delen är fortfarande oexploaterad. 

Denna del består av sumpig skogsmark samt jordbruksmark. Den sumpiga 

skogsmarken skulle efter utfyllnad kunna nyttjas för ridskolans anläggningar och 

jordbruksmarken i planområdets närhet för bete åt hästarna. Angöring till området 

sker via befintlig väg till industriområdet Gårdtjärn. En angöring för oskyddade 

trafikanter via gång- och cykelväg kan tillskapas mellan banvallen och befintlig 

industriverksamhet som en förlängning av den befintliga gång- och cykelvägen till 

Lillbo. 
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Jordbruksmarken i väster är idag planlagd för industri men denna del av 

detaljplanen bör upphävas för att istället kunna nyttjas för bete eller odling. 

Behov av utredningar 

Följande utredningar behöver tas fram för bedömningen av markens lämplighet, 

planens påverkan på miljön samt ekonomiska förutsättningar i samband med 

plangenomförandet 

 Geoteknisk utredning 

 Naturvärdesinventering 

 Dagvattenutredning 

 Markens föroreningsstatus 

 Hydrologisk utredning 

 

Ytterligare utredningar kan tillkomma. 

Inom planarbetet behöver även frågeställningar gällande fastighetsreglering samt 

risk för spridning av allergener från ridskoleverksamhet utredas. 

 

Konsekvensbeskrivning barn och unga 

Placeringen av ridskola ger goda förutsättningar för barn- och unga att själva kunna 

ta sig till och från sin fritidsaktivitet via utbyggnad av befintlig gång- och cykelväg, 

detta ger även ökad tillgänglighet till befintliga natur- och strövområden på Bäck. 

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

En tätortsnära ridskola ger förutsättningar att ta sig till och från sin fritidsaktivitet 

utan att behöva använda bil vilket minskar utsläppen av koldioxid.  

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse med karta, 2023-06-22 

 

Skickas till 

Planeringsavdelningen, Hanna Gäfvert planarkitekt 
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§ 98 Dnr 2023/00582 

Beslut om planbesked, Ändring av detaljplan Gamla 
slakteriet Alfta 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta att 

1. Positivt planbesked lämnas för att ändra gällande detaljplan A13 Förslag till 

stadsplan för fastigheterna Kyrkbyn 28:81, 30:33, Born 7:1 m.fl. inom Alfta 

samhälle. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Planeringsavdelningen har uppmärksammats om att en planbestämmelse 

begränsar huvudbyggnadens lägenhetsantal samt hindrar tillskapandet av 

lägenheter i andra byggnader än huvudbyggnaden på fastigheten Alfta kyrkby 25:6, 

detta efter att fastighetsägaren inkommit med en förfrågan angående detta. 

Planeringsavdelningen anser inte att tillskapandet av fler lägenheter i vare sig 

huvudbyggnaden eller gårdsbyggnaderna har en negativ inverkan på ovan nämnd 

fastighet eller dess omgivning. Planeringsavdelningen begär därmed planbesked 

för ändring av gällande detaljplan med syfte att inte begränsa antalet lägenheter 

eller tillskapandet av lägenheter i andra byggnader än huvudbyggnaden på 

fastigheten Alfta kyrkby 25:6 

 

Ärendet 

Den 26 maj 2023 inkom en ansökan om planbesked för ändring av detaljplan för 

fastigheten Alfta kyrkby 25:6 där sökande önskar ändra gällande detaljplan för att 

möjliggöra tillskapandet av fler lägenheter på fastigheten. 

 

Området omfattas idag av detaljplan A13 från 1969 och begränsas av 

bestämmelsen F som innebär att inom betecknat område får huvudbyggnad inte 

inrymma fler än två bostadslägenheter samt att bostad inte får inredas i 

gårdsbyggnad. Sökande önskar ändra gällande detaljplan för att kunna tillskapa fler 

lägenheter i två av fastighetens gårdsbyggnader. Fastigheten är cirka 2 700 kvm 

stor och är planerat för bostäder samt småindustriändamål där det prövas som 

lämpligt. Genomförandetiden för detaljplanen har gått ut. 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

28(53) 

Sammanträdesdatum 

2023-08-22 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

På fastigheten finns idag en bostadsbyggnad, ladugård, matkällare, det som 

benämns som det gamla slakteriet samt en byggnad som tidigare användes som 

tvättstuga. Samtliga byggnader är av äldre karaktär med kulturhistoriska värden. 

Sökande önskar kunna inreda lägenhet i det gamla slakteriet samt 

tvättstugebyggnaden. 

 

Området kan möjliggöras för fler lägenheter genom att ändra detaljplanen på ett 

sådant sätt att tillskapandet av lägenheter inte begränsas till huvudbyggnaden eller 

antalet. Det är en åtgärd som kan genomföras med begränsat planförfarande och 

bör kunna utföras utan ytterligare utredningar då markanvändningen inte påverkas. 

Om fler åtgärder eller bestämmelser skulle omfattas av denna ändring kan 

förfarandet komma att ändras. 

 

En användning av de kulturhistoriskt värdefulla byggnaderna inom fastigheten 

innebär att kulturmiljön tillvaratas och miljön värnas genom återbruk av de 

byggnader som tappat sin ursprungliga funktion. En bedömning om eventuellt 

införande av en skyddsbestämmelse gällande kulturhistoriska värden bör göras. 

 

Sökande står för kostnaden och framtagandet av planhandlingar. Sökande åläggs 

med en avgift om 10 500 kr för intern arbetstid. 

 

Konsekvensbeskrivning barn och unga 

Genom centralt belägna lägenheter finns möjligheter för barn och unga att själva 

kunna ta sig till och från aktiviteter och skola vilket kan ge en frihets- och 

ansvarskänsla. Området ligger med ca 900 meters promenadväg till Alftaskolan.  

 

Konsekvensbeskrivning jämställdhet 

Genom centralt belägna lägenheter kan personer bo och utföra vardagliga ärenden 

utan behov av tillgång till bil. Statistiskt genomför kvinnor fler vardagliga ärenden 

och hämtning/lämning av barn, och med centralt belägna bostäder kan tiden för att 

utföra dessa ärenden minska. 

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

Genom centralt belägna lägenheter kan personer bo och utföra vardagliga ärenden 

utan att behöva använda bilen vilket minskar utsläppen av koldioxid. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-06-16 

Ansökan 

Ansökan karta 

 

Skickas till 

Planeringsavdelningen 
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§ 99 Dnr 2022/01270 

Beslut om antagande, Upphävande av detaljplan, Norra 
Blommaberg 9:1 m.fl. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta  

1. Att anta förslaget om att upphäva detaljplan för Norra Blommaberg 9:1 m.fl. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Sedan detaljplanen för Norra Blommaberg 9:1 m.fl. antogs 1974 har ingen 

tillkommande byggnation följt detaljplanen. Området för detaljplanen omfattas inte 

heller av ett högt bebyggelsetryck där intressen och infrastruktur behöver ordnas i 

ett större sammanhang. Detaljplanen anses ha spelat ut sitt syfte och bedöms inte 

längre vara aktuell. Detaljplanen bör därmed upphävas. 

 

Ärendet 

Platsen för planen är via bilväg belägen drygt 4,5 km söder om Lobonäs och cirka 

tre kilometer väster om Länsväg 296 (Voxnavägen). Planen omfattar en yta om 

24,8 ha och möjliggör för 14 nya fastigheter med en total yta om 3 ha. Den 

befintliga bebyggelsen upptog vid planens antagande nio fastigheter med en total 

yta om ca 3 ha.  

 

Detaljplanen ligger utanför sammanhållen bebyggelse och inga nya fastigheter har 

bebyggts enligt detaljplanen sedan den antogs. Den bebyggelse som har skett 

sedan dess har förekommit antingen på redan bebyggda fastigheter eller frångått 

planen. Gällande detaljplan anses därmed vara inaktuell och ett upphävande av 

detaljplanen bedöms underlätta för framtida utveckling. 

 

Planområdet omfattas idag inte av strandskydd då planen antogs innan 1975 när 

det generella strandskyddet infördes. Strandskyddet kommer därmed inträda och 

omfatta en del av planområdet vid ett upphävande av detaljplanen. Vid dessa 

områden kan strandskyddsdispens komma att krävas vid nybyggnation. 

 

Beslut om planbesked fattades i kommunstyrelsen 2023-02-07 och planen var ute 

på samråd under perioden 2023-05-25 till och med 2023-06-08. Upphävandet 
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omfattas av ett så kallat förenklat planförfarande och förslaget om upphävande kan 

därmed antas efter samrådet.  

 

Under samrådet inkom totalt tre yttranden varav inget erinrades mot detaljplanens 

upphävande. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-06-15 

Planbeskrivning antagandehandling 

Samrådsredogörelse antagandehandling 

 

Skickas till 

Kommunstyrelseförvaltningen: 

Lovisa Wäng, fysisk planerare, planeringsavdelningen 
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§ 100 Dnr 2023/00703 

Justering av tjänst för grov- och 
trädgårdsavfallshämtning i avfallstaxa 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta  

1. Att anta förslaget till reviderad avfallstaxa. 

 

Sammanfattning av ärendet 

BORAB föreslår en förändrad avfallstaxa där delarna som berör fastighetsnära 

hämtning av grov- och trädgårdsavfall utgår och att BORAB i stället får utforma och 

prissätta dessa tjänster. 

 

Ärendet 

Nuvarande avfallstaxa för Ovanåkers kommun innehåller avgifter för fastighetsnära 

hämtning av grovavfall och trädgårdsavfall. Dessa tjänster är så kallade 

extratjänster och inget som hela avfallskollektivet tar del av. Det är därför lämpligare 

att dessa tas ur taxan som beslutas av fullmäktige och att BORAB i stället själva 

ges i uppdrag att utforma och prissätta dessa tjänster utefter de bestämmelser som 

finns kopplade till det kommunala renhållningsansvaret mot hushåll och 

självkostnadsprincipen. 

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

En korrekt utformad och miljöstyrande avfallstaxa främjar hållbarhet. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-11 – Planeringschef 

Ovanåker avfallstaxa exkl Grov och trädgårdsavfall 2023 – BORAB 

Bilaga Ovanåker Taxa markerade ändringar grov och trädgårdsavfall 

Tjänsteskrivelse – Renhållningschef 

Beslut BORAB 

 

Skickas till 

BORAB 
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§ 101 Dnr 2023/00169 

Redovisning av partistöd och granskningsrapport för 
år 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta att 

1. Kommunfullmäktige godkänner redovisningarna från samtliga partier 

representerade i kommunfullmäktige. 

2. Utbetalning sker i januari 2024. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige 2018-06-18, § 52 antog Reglemente för kommunalt partistöd. 

Reglementet anger att varje parti som gör anspråk på att ta del av det kommunala 

partistödet årligen ska lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har 

använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första stycket kommunallagen. Till 

redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. 

 

Ärendet 

Följande utbetalning kommer ske i januari 2023, förutsatt att samtliga partier 

beviljas partistöd: 

Partigrupp Partistöd Antal 

mandat 

Grundstöd Mandatstöd 

Socialdemokraterna 211 622 10 20 382 191 240 

Moderaterna 96 878 4 20 382 76 496 

Liberalerna 39 506 1 20 382 19 124 

Kristdemokraterna 135 126 6 20 382 114 744 

Centerpartiet 154 250 7 20 382 133 868 

Vänsterpartiet 39 506 1 20 382 19 124 

Sverigedemokraterna 135 126 6 20 382 114 744 

Summa 812 014 35 142 674 669 340 

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

För att partier ska kunna stärka sin ställning i den kommunala demokratin är det av 

vikt att kommunfullmäktiges partier tilldelas partistöd. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-07-25 

Redovisning av partistöd Moderaterna 

Redovisning av partistöd Kristdemokraterna 

Redovisning av partistöd Socialdemokraterna 

Redovisning och granskningsrapport Vänsterpartiet 

Redovisning av partistöd och granskningsrapport Sverigedemokraterna 

Partistödsredovisning Centerpartiet 

Redovisning av partistöd Liberalerna 2022 

Granskningsrapport Liberalerna 2022 

 

Skickas till 

Partiernas gruppledare i kommunfullmäktige 

Ekonomiavdelningen 
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§ 102 Dnr 2023/00715 

Förslag på taxor för Räddningstjänstens 
myndighetsutövning KFH 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta att 

1. Fastställa förslaget till ny taxa för Räddningstjänstens myndighetsutövning 

enligt Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) samt Lag (2010:1011) 

om brandfarlig och explosiva varor (LBE).  

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Inom ramen för samverkansavtalet mellan räddningstjänsterna i Hälsingland och 

den gemensamma förebyggandehanteringen har förebyggandegruppen arbetat 

fram ett gemensamt förslag för timtaxa och taxa för myndighetsutövningen inom 

Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) samt Lag (2010:1011) om brandfarlig 

och explosiva varor (LBE). Direktionen för Kommunalförbundet Hälsingland föreslår 

kommunfullmäktige i Ovanåker, Bollnäs och Söderhamn att fastställa förslaget till 

ny taxa. 

 

Ärendet 

Den 1 januari 2021 trädde den reviderade LSO i kraft och räddningstjänsterna fick i 

samband med det utökade möjligheter för debitering i samband med tillsyn. I den 

tidigare versionen av LSO hade räddningstjänsten rätt att ta betalt för 

’tillsynsbesök’, detta ändrades till dagens ’tillsyn’ som därmed även omfattar för- 

och efterarbete i samband med en tillsyn. Denna lagändring har, tillsammans med 

förebyggandesamverkan, föranlett ett behov av en översyn av timavgiften och 

taxan. 

Förslaget innebär att timavgiften och taxan för myndighetsutövningen är densamma 

i hela Hälsingland. Den gemensamma taxan leder till enhetlighet och tydlighet mot 

de parter där tillsyn genomförs eller som söker hanteringstillstånd enligt LBE, 

samtidigt som arbetet internt i arbetsgruppen blir enklare då debiteringen är 

enhetlig.  

Beräkningen av timavgiften har genomförts utifrån den beräkningsmall som SKR 

har tagit fram. Beräkningsmallen syftar till att underlätta beräkningen av den 

kostnad som kommunen har i genomsnitt per timme för den handläggning som 
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utförs inom ett myndighetsområde. Beräkningsmodellen består i huvudsak av två 

områden; kostnad och tid. Kostnaden beräknas utifrån alla relevanta direkta och 

indirekta kostnader. Exempel på direkta kostnader är personalkostnader, 

försäkringar, material och utrustning. Exempel på indirekta kostnader är 

lokalkostnader, kapitalkostnader, administrationskostnader, nämndens kostnad och 

licenser/programvaror. Tiden utgörs av den tid i timmar per år som en handläggare i 

genomsnitt ägnar åt handläggningen. 

Förslaget för taxan innebär en taxa med fasta avgifter för såväl tillsyn som tillstånd 

och baseras till stora delar på SKR:s mall för indelning och beräkningssätt för 

myndighetsutövning inom LSO och LBE. Taxan är indelad i olika verksamhetstyper 

där antalet arbetstimmar för ett standardärende ligger till grund för respektive taxa. I 

arbetet med taxan har hänsyn tagits till såväl den nya tillsynsföreskriften utgiven av 

MSB som den kunskap som finns i förebyggandegruppen gällande ärendetyper och 

handläggningstider. Hänsyn har tagits till lagändringen gällande kommunens rätt att 

ta betalt för tillsyn och omfattar därmed även för- och efterarbete. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-09 

Förslag på taxor KFH 

Beslut 202300093 KFH § 29 

 

Skickas till 

Kommunalförbundet Hälsingland, KFH  

Ekonomikontoret 
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§ 103 Dnr 2023/00384 

Rapportering av ej verkställda beslut och avbrott LSS 
och SoL 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-06-21 § 56 Rapportering av ej verkställda beslut och avbrott, 

LSS och SoL 2023 
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§ 104 Dnr 2021/00935 

Arkiv - samverkan med Bollnäs kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att ge kommunchef i uppdrag att underteckna samverkansavtalet med 

Bollnäs kommun. 

2. Att ge kommunarkivarie i uppdrag att flytta arkivet till Bollnäs kommuns 

lokaler. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Både Bollnäs och Ovanåkers kommuner står idag utan godkända, funktionella 

arkivlokaler och har få anställda inom arkivområdet. Genom att samarbeta 

möjliggörs dels att få en godkänd och funktionell arkivlokal, dels att på sikt öka 

kunskapen och utnyttjandet av arkivet.  

Bollnäs kommun håller på att färdigställa nya arkivlokaler dit även Ovanåkers 

kommuns arkiv flyttas vid senhösten/årsskiftet 2023/2024. 

 

Utgångspunkten för samarbetet är att säkerställa förutsättningar att uppfylla de mål 

av allmänintresse som det kommunala uppdraget innebär. Kommunstyrelsen är 

arkivmyndighet enligt arkivlagen (1990:782) vilket bl.a. innebär juridiskt ansvar 

enligt arkivlagen och arkivförordningen (1991:446). 

 

Ärendet 

Sveriges kommuner och regioner står inför stora ekonomiska utmaningar. Den 

demografiska utvecklingen med allt fler i icke yrkesverksamma åldrar kommer att 

öka behoven av välfärdstjänster betydligt snabbare än vad ekonomin tillåter. 

Omprioriteringar, digitalisering och samverkan kommer att vara nödvändiga i 

omställningsarbetet.  

 

Både Bollnäs och Ovanåkers kommuner står idag utan godkända, funktionella 

arkivlokaler och har få anställda inom arkivområdet. Genom att samarbeta 

möjliggörs dels att få en godkänd och funktionell arkivlokal, dels att på sikt öka 

kunskapen och utnyttjandet av arkivet.  
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Bollnäs kommun håller på att färdigställa nya arkivlokaler dit även Ovanåkers 

kommuns arkiv flyttas vid senhösten/årsskiftet 2023/2024. 

 

Utgångspunkten för samarbetet är att säkerställa förutsättningar att uppfylla de mål 

av allmänintresse som det kommunala uppdraget innebär. Kommunstyrelsen är 

arkivmyndighet enligt arkivlagen (1990:782) vilket bl.a. innebär juridiskt ansvar 

enligt arkivlagen och arkivförordningen (1991:446). 

De kostnader som omfattas och som ska fördelas mellan kommunerna är 

hyreskostnad och driftskostnad för arkivlokalen. Ovanåkers kommun bekostar 25 % 

av dessa kostnader. 2023 är Ovanåkers kommuns del av hyreskostnaden ca 

20 000 kr/månad. Ränteomräkning sker årligen enligt kommunfullmäktige i Bollnäs 

årliga beslutade ränta. Anpassningar sker även årligen till konsumentprisindex 

enligt hyresavtalet. Budget finns på kommunikation- och serviceavdelningen.  

  

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

Genom samverkan i ombyggd, befintlig lokal i Bollnäs kommun behöver ingen 

nybyggnation ske i Ovanåkers kommun.  

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-01 

Samverkansavtal med Bollnäs kommun 

 

Skickas till 

Kommunchef, kommunikationschef, arkivarie 
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§ 105 Dnr 2023/00766 

Ny avgiftsmodell äldreomsorgen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

Lämnas utan förslag till beslut. Mer information i ärendet önskas på kommande 

kommunstyrelsemöte. 

 

 

Beslutsunderlag 

2023/00123 Protokollsutdrag 2023-06-21 § 54 Ny avgiftsmodell äldreomsorgen 
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§ 106 Dnr 2023/00768 

Nätverk Välfärd - tröskelväxling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att ställa sig bakom socialnämndens yttrande. 

 

 

Ärendet 

Hemsjukvården skatteväxlades 2013 mellan dåvarande Landstinget Gävleborg och 

länets tio kommuner. Under den processen var det vissa områden som stannade 

kvar i Landstingets drift för att eventuellt växlas över vid ett senare tillfälle, vissa 

frågor uttrycks inte ha blivit helt klara. En del konflikter kring den enskilde individen 

har uppmärksammats utifrån nuvarande arbetssätt och uppdelning, likaså 

samarbetssvårigheter där resurserna skulle kunnat användas mer effektivt. Utifrån 

detta beslutade det politiska Nätverk Välfärd att göra en särskild utredning för att ta 

ställning till om det eventuellt ska göras en ny skatteväxling av kvarvarande delar, 

från region till kommunerna. 

En partsgemensam arbetsgrupp med representanter från Länsledning gjorde ett 

inledande arbete som presenterades för Närverk Välfärd. Det beslutades att gå 

vidare med en fördjupad undersökning. Utredningen gjordes av Sirona och 

presenterades för Närverk Välfärd 210902 och för Länsledning 210910. 

Utredningen finns i bifogade handlingar ”Fördjupad utredning av konsekvenserna 

vid en eventuell tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg”. Det beslutades att 

fördjupa utredningen ytterligare och Sirona gjorde rapporten ”Tilläggsanalys av 

hjälpmedel” för att se vilken ekonomisk påverkan en växling av ansvar skulle 

innebära. Tilläggsanalysen var klar 220311 och presenterades för Närverk Välfärd 

220512.  

Verksamheterna behöver nu besluta om en skatteväxling ska genomföras eller inte. 

 

Hälso- och sjukvårdsnämnden önskar från länets kommuner ett ställningstagande 

till att genomföra skatteväxling för hembesök på primärvårdsnivå, samt vid positivt 

ställningstagande: 

- Besked om datum för överföring av ansvar för hembesök i primärvård till den 

kommunala hälso- och sjukvården, samt en samverkan med regionen i planeringen 

och genomförandet av denna. Idag ansvarar regionen för hembesök när insatsen 

inte bedöms vara varaktig mer än 14 dagar.  
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- Besked om datum för övertagande av ansvar för rehabilitering för personer med 

LSS- beslut där kommunen har hälso- och sjukvårdsansvar, samt en samverkan 

med regionen i planeringen och genomförandet av denna.  

 

Yttrande 

Rapporten lyfter fram en skatteväxling ur perspektivet för god och nära vård, att det 

skulle innebära en tydligare ansvarsfördelning mellan kommun och region där 

patienten i mindre utsträckning skulle komma att hamna i kläm. En växling skulle 

innebära att alla patienter som skrivs ut från sjukhuset och som är i behov av 

hemsjukvård skulle vara kommunens ansvar. Idag ansvarar kommunen för de 

personer som har ett mer långvarigt behov, 14 dagar eller mer, och regionen 

ansvarar för de med kortsiktigt behov, mindre än 14 dagar. Oavsett var gränserna 

mellan olika organisationer och verksamheter finns, behöver samverkan ske. 

Bedömningen som görs är att eventuella samarbetssvårigheter ej skulle upphöra av 

en utökad växling. Det som sker när gränsdragningen ändras är att nya områden 

för samverkan eller organisatoriska mellanrum uppstår. Arbetet med att främja en 

nära vård pågår redan och önskvärt är att det arbetet får fortgå. Ändrad 

gränsdragning innebär en omstart av befintligt nära vård arbete. Idag pågår ett 

utvecklingsarbete inom nära vård i Ovanåkers kommun tillsammans med 

primärvården. Det pågående samarbetet syftar till att täcka de organisatoriska 

mellanrum som finns idag, utifrån befintlig växling. Kommunen kommer att anställa 

en egen vårdkoordinator för att hemgången från sjukhusen ska fungera bättre. Vi 

samverkar för att utveckla arbetet med SIP, vi har gemensamma workshop 

tillsammans med Hälsocentralerna för att skapa samsyn och arbeta mot 

gemensamma mål. Vi vill gärna fortsätta med detta arbete då vi tror att det kommer 

att bidra till ett mer personcentrerat och sömlöst arbete. De ekonomiska effekterna 

kommer när vi bedriver en god och nära vård, oavsett hur vi är organiserade eller 

uppdelade. Vi ser att vi har möjligheter att utveckla och styra arbetet mot nära vård i 

befintligt arbete, vid ytterligare växling kommer kompetensförsörjning och resurser 

att generera större utmaningar än det vi står för idag. En växling skulle förskjuta 

fokus och bromsa utvecklingen av arbetet mot nära vård. 

Rapporten belyser vikten av att kommunen vid en eventuell växling arbetar med 

kompetensförsörjning och belyser behovet av olika specialistkompetenser som 

kommer att behövas inom kommunens uppdrag. Framförallt kommer kommunerna 

behöva fler sjuksköterskor, arbetsterapeuter och fysioterapeuter. Det kan även 

komma att bli aktuellt att anställa andra specialistkompetenser som idag inte 

arbetar inom den kommunala hälso- och sjukvården, tex dietister, logopeder, 
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kuratorer, psykologer och specialistsjuksköterskor. Detta är redan idag 

bristkompetenser inom regionen.  

Både regionen och kommunerna har idag stora kompetensförsörjningsproblem, där 

samtliga aktörer konkurrerar med varandra om samma personal. För Ovanåkers 

kommun innebär det att vi som relativt liten kommun konkurrerar med flera 

hälsocentraler och ett sjukhus inom ett relativt litet område (Bollnäs, Ovanåker, 

Söderhamn). Samtidigt som vi konkurrerar med varandra konkurrerar vi också med 

bemanningsföretagen. Detta innebär att när den ena verksamheten har folk på 

plats, har det utarmat någon annan verksamhet. Det innebär även att många 

verksamheter blir tvungen att använda sig av bemanningsföretag för att säkra 

personalförsörjningen och patientsäkerheten, vilket är otroligt kostsamt. Det här är 

idag ett system som utarmar den svenska välfärden. Utifrån den situation som vi 

befinner oss i, med en ökande äldre befolkning, har vi inte resurser att konkurrera 

med varandra då människorna  

som behövs inte finns. Resurserna behöver finnas för att ge vård och omsorg. Att 

utöka antalet kompetenser att konkurrera kring kan inte ses som annat än 

oansvarigt.  

Att växla sjukvårdsansvar från region till kommun är att bygga en parallell 

sjukvårdsorganisation, hos en vårdgivare (kommunen) som inte har samma 

kompetens, kunskap och förutsättningar att bedriva sjukvård som Regionen har. 

Det framkommer även i rapporten att kommunerna har svårare med fortbildning och 

kompetensutveckling jmf med regionen och att det är en brist att vissa kompetenser 

inte finns. Särskilt lyfter man fram ett ökat behov av läkarmedverkan vid en 

eventuell växling. Uppdraget för kommunerna blir större, de föreslagna insatserna 

är de som i första hand kommer att öka i samband med en ökad äldrebefolkning, 

utifrån det också behovet av kontakt med läkare.  

Det finns en farhåga att läkartiden inte kommer att räcka till. Vid en växling behöver 

kommunerna mer läkartid och då behöver hälsocentralerna kunna bistå med det. 

Det finns svårigheter att få läkartiden att räcka till då det redan idag är läkarbrist 

inom hälsocentralerna. Läkarmedverkan kommer att bli svårt i samband med 

ytterligare växling och risken finns att hyrläkare kommer att behöva användas. Det i 

sig gynnar varken kontinuitet eller arbetet med nära vård. Redan idag är läkaren 

mer tillgänglig inom hälsocentralerna. Kommunerna har tillgång till läkare under 

vissa tider. En ytterligare växling skulle innebära att kommunernas behov av läkare 

mer sporadiskt skulle öka. Utvecklingen av mer avancerad vård i hemmet ökar även 

det behovet av läkarkompetens. Det saknas utredning/analys för hur mycket mer 

läkartid kommunerna vid en ytterligare växling skulle behöva. Konsekvensen kan bli 
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fler förskrivningsuppdrag till distriktssköterska och kan kommunen inte ta hand om 

det blir det ökad belastning på läkaren. 

I rapporten framgår att en växling skulle innebära minskat antal inläggningar och 

besök på akuten. Vår bedömning är i motsats till rapporten att en växling skulle 

innebära en risk för ökat antal akutinläggningar eftersom kommunerna saknar 

läkarstöd på plats och kommer att ha patienter de inte har kännedom kring.  

Det saknas även en utredning för säkerställandet av kompetens inom kommunen 

vid en eventuell växling. Det innebär inte automatiskt att de kompetenser som 

eventuellt växlas över kommer att arbeta inom kommunen, eftersom de människor 

som behöver finnas inom vården inte finns och då det inte är säkert att de här 

individerna väljer att gå över till annan huvudman (kommunen). En farhåga är att 

kommunen står med ett större hälso- och sjukvårdsansvar men utan tillräckliga 

personella resurser som kan utföra arbetet. Det finns en stor oro att 

patientsäkerheten inte kommer kunna säkerställas. Regionen anses ha större 

möjlighet att klara patientsäkerheten då de har kompetensen även inom övriga 

delar av sin verksamhet och då regionens prognos för kompetensförsörjning inte är 

lika omfattande som kommunernas (Regionen behöver rekrytera 9% sjuksköterskor 

jmf med kommunernas 22% enligt SKR’s rapport Insatser för att utöka VFU, 2023). 

För Ovanåkers kommun, som är en mindre kommun, och som redan idag har svårt 

att klara sitt hälso- och sjukvårdsuppdrag skulle det innebära en än mer ansträngd 

verksamhet.  

Inom ramen för växlingen föreslås att kommunerna ska ta över rehabansvaret för 

personer med LSS-beslut. En sådan ansvarsförflyttning ses som mer fördelaktig än 

övrigt förslag på växling. Det kan idag ses som aningen skevt att kommunerna inte 

ansvarar för den här delen. Skillnaden är att det här är en grupp som redan idag 

tillhör kommunen på sköterskenivå. Det är personer som kommunen har kännedom 

om och som ofta har långvarigt behov av kommunala insatser. Det skulle kunna 

generera snabbare insatser om vi kunde kontakta vår egen rehab. Men även här 

finns stora ekonomiska och personella resurser kopplade till socialtjänst och LSS. 

För att klara utmaningarna kommer det att ställa höga krav på tydlig riktning och 

stabilitet i processer och strukturer framöver. Även här saknas en djupare 

analys/utredning kring kompetensförsörjning, LSS och rehab.  

En tröskelväxling innebär ett utökat hälso- och sjukvårdsansvar för kommunerna, 

vilket medför ett ökat förskrivnings- uppföljnings- och kostnadsansvar för 

hjälpmedel. Förslaget föreslår att kommunen ansvarar för hjälpmedel för det dagliga 

livet och regionen föreslås ha fortsatt ansvar för hjälpmedel för vård och 

behandling. Delat ansvar anses gälla inkontinenshjälpmedel och egenansvar för de 

hjälpmedel som inte kräver sjukvårdskompetens. En växling skulle innebära att allt 
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som bedöms som egenvård ansvarar kommunen för, tex välfärdsteknik, 

medicinrobotar och självmonitorering. Det finns idag en viss osäkerhet kring vilka 

hjälpmedel som går under egenansvar och vilka kostnader detta skulle medföra.  

Ur ett ekonomiskt perspektiv kan en växling inte ses som annat än oklart och det är 

uppenbart att mindre kommuner löper risk att drabbas hårt och att växlingen 

resulterar i en mer besvärlig ekonomisk situation. Idag anses primärvården enligt 

rapporten stå för ca 14% av hemsjukvården och utförda hemsjukvårdsbesök. Vad 

gäller kostnaderna sägs de motsvara ca 18% (personalkostnader, övrigt och 

hjälpmedelskostnader). Kostnaderna för hemsjukvården kommer att öka fram till 

och med 2030 primärt utifrån en åldrande befolkning. Ökningen är väldigt osäker 

och kan påverkas av flera olika faktorer, så som åldersstrukturen i varje kommun, 

teknisk utveckling, inflation, omställningen till god och nära vård och ökad 

tillgänglighet.  

Ovanåkers kommun är en mindre kommun med en hög andel äldre medborgare, 

vilket innebär att ökningen utifrån det skulle kunna tänkas bli högre än genomsnittlig 

beräkning. Det skulle innebära att växlingen inte kommer att täcka behoven. 

Växlingen skulle även innebära ytterligare kostnadsökning för kommunen i form av 

en till verksamhetschef och en till enhetschef. Omsorgens chefer har redan idag 

stora områden och många medarbetare. För att chefernas arbetsmiljö ska vara 

dräglig bör inte ytterligare ansvar läggas i befintligt verksamhetsområde.  

Socialnämnden i Ovanåkers kommun ser inte att fördelarna med att genomföra 

skatteväxling överväger nackdelarna utifrån de utvecklingsarbeten som redan pågår 

samt den nationella situation välfärden befinner sig i. Påståendet att en 

tröskelväxling av hemsjukvården skulle vara positiv utifrån att kommunerna skulle 

ha ett samlat uppdrag överensstämmer inte med vår uppfattning. Kommunerna kan 

aldrig ha det samlade vårduppdraget då kommunerna inte är landets primära 

vårdgivare. Hos regionen finns det samlade uppdraget och vi vill understryka vikten 

av att inte bygga parallella organisationer. 

Ovanåkers kommun bedriver ett pågående utvecklingsarbete och en växling skulle 

förskjuta fokus och bromsa utvecklingsarbetet kopplat till nära vård. I nuläget finns 

för många farhågor och oklarheter kring hur kommunen ska kunna klara uppdraget, 

och framförallt kunna säkerställa patientsäkerheten vid en ytterligare växling. 

Kommunen står redan inför stora utmaningar i att klara befintligt hälso- och 

sjukvårdsuppdrag och en växling skulle innebära att ytterligare utmaningar skjuts 

över på kommunerna. 

Rapporten belyser vikten av fortsatta utvecklingsområden inom läkarmedverkan, 

informationsöverföring och samverkan mellan region och kommun. Samtliga delar 

arbetas det redan med utifrån befintlig struktur och inom ramarna för nära vård. 
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Alla föreslagna utredningar utifrån tröskelväxling av hemsjukvården är inte 

genomförda, det saknas därmed underlag för att gå vidare med en växling. En 

växling ska inte vara ett sätt att skjuta underskott och 

kompetensförsörjningsproblem mot kommunen. 

Utifrån detta ställer sig Ovanåkers socialnämnd negativ till en ny skatteväxling, 

inom samtliga områden. 

 

 

Beslutsunderlag 

2023/00086 Protokollsutdrag 2023-06-21 § 53 Nätverk Välfärd - tröskelväxling 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 107 Dnr 2023/00692 

Sammanträdesplan 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Att anta förslaget till Sammanträdesdagar kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige 2024. 

2. Att vid ändringar av mötesdatum inte ta upp planen för nytt beslut, men 

informera allmänheten om ändringar via webb och intranät. 

 

 

Ärendet 

Sammanträdesplan för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige 2024. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-07-25 

FÖRSLAG Sammanträdesdagar kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2024 

FÖRSLAG Total sammanträdesplan 2024 

 

Skickas till 

Alla kommunala bolag 

Alla nämndsekreterare 

Alla förvaltningschefer 
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§ 108 Dnr 2023/00778 

Beslut avseende tillförordnad förvaltningschef för 
miljö- och byggförvaltningen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Att förlänga Laura Fenlins förordnande som tillförordnad förvaltningschef för 

miljö- och byggförvaltningen till och med 2023-12-31. 

 

  

Sammanfattning av ärendet 

Laura Fenlin har varit tillförordnad förvaltningschef för miljö- och byggförvaltningen 

under perioden 2023-02-21 – 2023-08-20. Då tidigare miljö- och byggchefen bytt 

tjänst till Kommunchef finns det fortfarande ett behov att lösa chefsfrågan för miljö- 

och byggförvaltningen.  

 

Ärendet 

Laura Fenlin har varit tillförordnad förvaltningschef för miljö- och byggförvaltningen 

under perioden 2023-02-21 – 2023-08-20. Då tidigare miljö- och byggchefen bytt 

tjänst till Kommunchef finns det fortfarande ett behov att lösa chefsfrågan för miljö- 

och byggförvaltningen.  

 

Enligt delegationsordningen har kommunchefen delegation på ett sådant beslut 

med en omfattning om max 6 månader. Därför behöver nu Kommunstyrelsens 

arbetsutskott ta beslut i frågan.   

 

Kommunstyrelseförvaltningens förslag är att förlänga Laura Fenlins förordnande 

som tillförordnad förvaltningschef för miljö- och byggförvaltningen till och med 2023-

12-31. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-17 

2023-02-16 Protokoll Central samverkansgrupp – TF miljö- och byggchef 

 

Skickas till 

Laura Fenlin 
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§ 109 Dnr 2023/00753 

Rekrytering av chef Barn- och utbildningsförvaltningen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. KSAU uppdrar till HR-avdelningen att inleda rekryteringsprocess av ny chef 

för barn- och utbildningsförvaltningen. Rekryteringen ska ske i nära 

samarbete med barn- och utbildningsförvaltningen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande förvaltningschef Christer Andersson har aviserat att han har för avsikt 

att avsluta anställningen med pension. Rekryteringsprocess bör därför inledas 

omgående.  

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-09 

 

Skickas till 

HR-avdelningen, Barn- och utbildningsförvaltningen 
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§ 110 Dnr 2023/00754 

Medarbetarenkät 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

KSAU tackar för resultatet av medarbetarenkäten och uppdrar till samtliga 

förvaltningar att medarbetarna får information om reultatet samt involveras i arbetet 

med analys och resultat.  

 

  

Sammanfattning av ärendet 

Huvudsyftet med medarbetarunderökningen är cheferna ska använda resultatet 

som ett verktyg i arbetet med arbetsmiljöfrågor, som en del i det systematiska 

arbetsmiljöarbetet. Målet som har satts är att alla verksamheter ska ha ett index för 

Hållbart medarbetarengagemang (HME index) som är minst 80. 

 

Ärendet 

Sedan 2007 genomförs medarbetarundersökning vartannat år. Undersökningen 

genomförs som web-enkät och resultat tas fram för kommunen som helhet, för 

respektive nämnd och per chefsnivå. Undersökning genomfördes under maj månad 

och riktades till samtliga månadsanställda medarbetare inklusive chefer. 

Medarbetarundersökning kunde besvaras av 956 personer, totalt inkom 540 svar 

vilket ger en svarsfrekvens på 56,5%. En separat arbetsledarenkät kommer att 

genomföras under hösten 2023.  

 

Som en övergripande sammanfattning om hur kommunen upplevs som 

arbetsgivare fungerar påståendet i undersökningen ”Jag kan rekommendera min 

arbetsplats till andra”: 

 

År  2009 2011 2013 2015 2017 2019 2021 2023 

Ja,  % 88 74,3 74,2 78,9 79,5 77,9 81,7 79,4 

Tveksam, %  10,7 22,3 19 17,2 16,9 19 14,5 15,7 

Nej, % 1,4 3,5 6,8 3,8 3,6 2,9 3,8 4,8 

 

Nio av frågorna i enkäten är framtagna av SKR och mäter hållbart 

medarbetarengagemang, HME. Anledningen till att enkäten fokuserar på 

medarbetarengagemang är att det bedöms vara en av de viktigaste 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

51(53) 

Sammanträdesdatum 

2023-08-22 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

förutsättningarna för en organisations förmåga att nå goda resultat. Att känna 

motivation för sitt arbete, få stöd och förtroende från chefen och förstår helheten i 

verksamheten påverkar engagemanget. Förutom att kunna följa arbetsgivarens 

resultat över tid finns också möjlighet till jämförelse med andra kommuner i Kolada. 

Målet är ett HME index som är minst 80, vilket uppnås på totalen. 

 

HME  2013 2015 2017 2019 2021 2023 

Motivation 79 81 82 81 82 83 

Ledarskap 77 80 80 82 83 82 

Styrning 79 81 81 74 80 81 

Totalt  78 80 81 79 82 82 

 

Hållbart medarbetarengagemang, HME, omfattas av följande påståenden:  
 
Motivation  

 Mitt arbete känns meningsfullt  

 Jag lär nytt och utvecklas i mitt dagliga arbete  

 Jag ser fram emot att gå till arbetet  
 
Ledarskap  

 Min närmaste chef visar uppskattning för mina arbetsinsatser  

 Min närmaste chef visar förtroende för mig som medarbetare  

 Min närmaste chef ger mig förutsättningar att ta ansvar i mitt arbete  
 
Styrning  

 Jag är insatt i min arbetsplats mål  

 Min arbetsplats mål följs upp och utvärderas på ett bra sätt  

 Jag vet vad som förväntas av mig i mitt arbete 

 

Utifrån AFS 2015:4 Organisatorisk och social arbetsmiljö, efterfrågas stressnivån i 

organisationen. Utifrån denna ges cheferna en möjlighet att analysera orsakerna till 

upplevd stress i dialog tillsammans med sina medarbetare samt en möjlighet att 

vidta åtgärder i den organisatoriska och sociala arbetsmiljön. 

  

Jag upplever stress i 

mitt arbete, %  

 2017 2019 2021 2023 

Aldrig   1,5 1,6 1,7 1,3 

Sällan   11,5 9,7 10 11,7 

Ibland  45,8 45,9 47,1 44,3 

Ofta   36,8 36 36,7 37,2 

Alltid   5,1 6,9 4,5 5,6 
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Nytt i årets enkät är tre frågor om medarbetarskap. Frågeställningarna är 

förankrade och diskuterade i den centrala samverkansgruppen. 88,5 % av 

medarbetarna svarar att de medverkar i utvecklingen av arbetsplatsen (stämmer 

ganska bra + stämmer mycket bra). 94 % svarar att de hjälper sina kollegor att 

lyckas (stämmer ganska bra + stämmer mycket bra), 83% att de hjälper chefen att 

lyckas (stämmer ganska bra + stämmer mycket bra).  

 

Ytterligare ett nytt avsnitt handlar om kränkande särbehandling och trakasserier, 

varav resultatet inte redovisas per verksamhet utan bara på totalen eller per 

förvaltning. Miljö- och bygg redovisas tillsammans med 

Kommunstyrelseförvaltningen. 85 % av medarbetarna svarar att de känner till att 

det finns en rutin för hantering av kränkande särbehandling och trakasserier. På 

påståendet ”jag upplever min arbetsplats som fri från kränkningar och trakasserier” 

svarar 443 medarbetare ja (82 %), medan 97 svarar nej (18 %). Totalt uppgav 31 

personer att de själva känt sig utsatta för kränkande särbehandling eller 

trakasserier under det senaste året. Av dessa 31 har 19 medarbetare antingen 

anmält i STELLA eller tagit upp kränkningen/trakasserierna direkt med chef eller HR 

för åtgärd. 

 

Konsekvensbeskrivning jämställdhet 

HME redovisas inte för Ovanåkers kommun uppdelat på kön då de flesta 

arbetsplatser har en mycket ojämn könsfördelning. Även om det inte går att spåra 

vem som har svarat vad så har det tidigare år upplevts som utpekande om något av 

det underrepresenterade könet valt att svara eller inte svara. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-09 

Resultat medarbetarundersökning 2023  

HME-index 2003 

 

Skickas till 

Samtliga förvaltningar, HR-avdelningen 
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§ 111 Dnr 2023/00783 

Extraärende: Beslut om fortgående av investering 3198, 
Forsparken: Omläggning fotbollsplan 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

Lämnas utan förslag till beslut. Ytterligare information önskas inför kommande 

kommunstyrelsemöte. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Investeringen påbörjades 230710. När man började gräva ur fotbollsplanen 

upptäcktes att denna var uppfylld av stenblock. Detta omöjliggör att arbetet 

fortsätter som planerat. Istället måste man ta upp och frakta bort stenblocken, vilket 

både kommer att fördröja och fördyra investeringen. Kultur- och fritidsnämnden är 

informerad om detta. Fotbollsföreningen är också informerade och för 

verksamhetens del har vi en redan planerad lösning av situationen med andra 

fotbollsplaner som kan fortsätta under våren 2024 om det behövs. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-08-18 

 

Skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 
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